Open Architectural Design Competition for Young Architects

“The Best Architectural Project for a Floating Fort-Hotel 

in Frames of the Kronstadt Forts’ Complex”

Programme and Terms of Participation

1. General Information.

In the period of 1704 – 1916, in the water area of the Gulf of Finland, a lot of different military forts have been erected on 17 artificial islands in order to support the naval base of the Russian Baltic fleet in Kronstadt and to defend Saint-Petersburg from the seaside. This unique complex of fortifications has been practically left as the only one of its kind in the world from the point of view of its buildings variety and time diversity of their building up. 

The future floating fort-hotels are to play a part of “additional function” for the purposes of tourism and add attraction to the existing Kronstadt forts. Each of the old forts depending on the peculiarities of its volumetric and planning solution is at the same time a museum piece and a profit-making building, e.g.: a yacht center, theatre-concert complex, attraction-entertainment complex, etc.  

The main aim of the floating fort-hotels is to provide a tourist function to the complex by their sailing in the Gulf of Finland water area and visiting the existing forts in different time mode. In a free floating regime the fort-hotel can have a function of a floating restaurant or an area and rooms for part-time residence.
Under the terms of navigation in the Gulf of Finland, a future fort-hotel should be based on a watercraft of the “river-sea” pattern, which can moor to island forts, or at the lack of navigation period – to the berths and embankments in Kronstadt (possibly in St.Petersburg also). 
Main goals of the Competition – detection of the best architectural ideas and solutions for the floating fort-hotels.

Main task of a project design – to propose a suitable image of a floating fort-hotel as a moving facility providing an additional attraction function for tourists visiting the abovementioned military and historical “rarities” – now museums – and for the people wishing to use the main functions of the Kronstadt Forts. 

Architectural designs fulfilled according to the Competition terms at the high professional level, presenting the most salient, image-bearing and expressive solutions and demonstrating innovative approaches to the Competition tasks can be recognized as the best works.
The Competition is an open one. Qualified architects at the age under 35 (and architects teams) ready to fulfill the Competition Programme and Terms of Participation and registered as Competitors are eligible.
The Competitors get the right to participate in all events in frames of the “ECO-Shore” Festival that is held on October 9 – 11, 2011 in Zelenogorsk, St.Petersburg suburbs.
2. Competition Programme.
2.1. The Competitors determine for themselves the list of documents and presentation technique for Competition design delivery including all the necessary drawings clarifying the author’s idea.
Provisional list of the fort-hotel spaces*

1. Rooms – cabins (4**** category) – 20.

2. 50-seat restaurant with a service quarters (kitchen, auxiliary area, etc.) – 1.

3. Café, bars.

4. Multifunctional hall.

5. Rooms for the crew (wheelhouse, cabins, auxiliary areas).
* The authors of architectural proposals may suggest their own list of rooms depending on the concept for their figurative and volumetrical solution of a fort-hotel.   

6. The height of the floating facility – habitable volume – should be not more than 10 m.

3. Terms of Participation
3.1. The Competition designs should be fulfilled in computer-graphics and delivered by e-mail fully composed and prepared for the printout on one panel, sizes 1000 х 1000 (height) mm.

For anonymity purposes the designs should be delivered under a six-figured code (height 5 mm) placed in the right upper corner of all the materials presented for the Competition. The Competition materials should be supplemented by an envelope with the code and inside it all the information about the author or authors’ team (authors’
full names, tel. numbers, home addresses, passports data, percentage distribution of the prize between the authors’ team members).
3.2. The Competition Organizers have a right to exclude from consideration the following entries: 

          - non-conforming the Programme requirements and Competition terms;

          - those with deliberately broken anonymity. 

3.3. The Competition terms envisage the following awards:
One First Prize -  70 000 Rubles.

One Second Prize - 40 000 Rubles.

Two Third Prizes  -  20 000 Rubles.

The Competition Jury and Organizers have a right to adjudge special prizes for separate achievements and felicitous solutions.

The Competition Promoters have a right to adjudge their own prizes and awards.

3.4. The designs that have received Prizes or special awards will be published in mass-media of Competition information partners.
3.5. In order to size up the Competition results, a Jury is being assembled, including honorary guests of the “ECO-Shore” Festival, leading architects from the Festival participants’ countries, as well as Competition promoters.

The full list of the Jury will be published and announced during the Festival Opening Ceremony.

Oleg Romanov, vice-president of the St.Petersburg Union of Architects, is the Competition Curator.

Competition Secretary:  ____________ (Russia). 

Chairman of the Jury will be elected at the first Jury meeting by a simple majority vote.
Members of the Jury have no right to take part in the Competition. The Jury’s decisions are finalized in a Jury Meeting Protocol signed by all the Jury Members. In case of equal voting the Jury’s Chairman will have a casting vote. 
3.6. The deadline for receiving the participants’ entries is August 21, 2011. The entries should be presented by the filled in Registration Form (Enclosure No. 2) to the e-mail address:
http://www.moskvarch@mail.ru 
The Competition Organizers will produce (type-out) the exhibition materials (panels, banners) for the Competition projects.
The files with Competition works should be sent to the Internet share site:
http://ifolder.ru/ or http://files.mail.ru/.
The received link should be sent to the address: moskvarch@mail.ru with all the contact data and code number of the project. 
Requirements for the files: pdf, crd, jpg, size 1:1, with resolution from 150 to 350 dpi, without any compaction.
3.7. Competition Schedule and Deadlines for design delivery:

Publication of the Competition Programme and Terms – July 26, 2011.

Deadline for the Participants’ registration – up to August 21, 2011.

Answers to Participants’ questions – up to August 12, 2011.
Deadline for the Competition designs and materials delivery – up to September 02, 2011.

Opening of the Competition projects Exhibition in Zelenogorsk – September 09, 2011. 
Jury meeting – September 10, 2011. 

Adjudication and announcement of the Competition results – September 11, 2011. 
Enclosure 1

Prospective functional usage of the existing forts

	The South group of the forts:

	Main function

	1- 2nd  fort-batteries
	Tourism

	3rd – South fort “Zverev”
	Training

	“Paul I” fort – destroyed in 1922, now in ruins
	Tourism

	“Alexander I” fort
	Theatre-concert

	“Constantine” fort – connected with the dam
	Recreation-entertainment

	“Peter I” fort - connected with Kronstadt
	Club

	“Kronschlot” fort 
	Yacht-club, exhibition

	The North group of the forts:

	

	1st  North fort
	Training

	2nd North fort
	Training

	3rd  North fort – enclosed within the dam
	Recreation

	4th North fort
	Tourism

	5th North fort
	Training

	6th North fort
	Training, workshops

	7th North fort – connected with the dam.
	Trade

	Forts behind the dam:


	

	“Totleben” 

                     }   2  forts of the same type
“Obruchev” 
	Yacht-club

	
	Yacht-club


“A priori” function – each fort without exclusion is suggested to have a museum zone – a sector with restoration and reconstruction of the original image of the fortification of its times with a corresponding exhibits presentation.

Enclosure 2
PARTICIPANT’S REGISTRATION FORM

	1
	Name of the Competition 


	“The Best Architectural Project for a Floating Fort-Hotel in Frames of the Kronstadt Forts’ Complex”



	2
	Name of the project

	

	3
	Author

	

	4
	Participant’s resident country

	

	5
	Project bureau

	

	6
	Number of the panels for the project 

 (h х L) 1000 х 1000 mm 
	

	7
	Confirmation
	I, _________________________________________

am a responsible representative of the authors’ team and present this project for participation in the competition.
My contact data:

(Mob. tel.) 

(E-mail-address)

Signature   ______________   /                            /
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	Date  /                /       ,   2011


Программа и условия

открытого конкурса молодых архитекторов 

«На лучший архитектурный проект плавучего форт-отеля 

для комплекса фортов Кронштадта».
1. Общая информация.
В акватории Финского залива на 17 искусственных островах в период с 1704г. по 1916 г. были возведены форты различных типов в поддержку военно-морской базы Балтийского флота г. Кронштадта и для защиты Санкт-Петербурга с моря. Этот уникальный комплекс фортификационных сооружений с точки зрения разнообразия и разновременности строений практически остался единственным в мире.

Плавучие форт-отели должны сыграть роль «дополнительной функции» в туристических целях для существующих фортов Кронштадта, каждый из которых в зависимости от особенностей объемно-планировочного решения представляет из себя, частично, музейный «экспонат» и в то же время коммерчески функционирующий объект, например: яхтенный центр, театрально-концертный комплекс, аттрактивно-развлекательный блок и т.п.

Главная задача плавучих форт-отелей – сопровождение туристической  функции, плавание в акватории Финского залива и посещение в различных  временных режимах существующих фортов. В варианте свободного плавания форт-отель может выполнять функцию плавучего ресторана, пространства и помещений для временного проживания.

По условиям плавания в Финском заливе основой для форт-отеля должно быть плавучее средство типа «река-море» с возможностью причаливания к островным фортам, а в период отсутствия навигации – к причалам и набережным г. Кронштадта (возможно и Санкт-Петербурга).

Основные задачи конкурса - выявление лучших архитектурных идей и решений плавучих форт-отелей.

Основная задача проекта - предложить уместный образ плавучего форт-отеля как перемещаемой дополнительной функции для туристов посещающих  названные военно-исторические «раритеты» как музейные объекты и для людей, желающих использовать основные функции Фортов Кронштадта.

Лучшими работами могут быть признаны архитектурные произведения, выполненные в соответствии с конкурсными требованиями на высоком профессиональном уровне, представляющие наиболее яркие, образные и выразительные решения и демонстрирующие новаторские подходы к задачам конкурса.

Конкурс является открытым. К участию в нем допускаются дипломированные архитекторы в возрасте до 35 лет (и авторские коллективы архитекторов), согласные с программой и условиями конкурса и зарегистрировавшиеся в качестве участников конкурса.

Участники конкурса получают право участвовать во всех мероприятиях, проводимых в рамках фестиваля «Эко-Берег».

2. Программа конкурса.
2.1. Участники конкурса на свое усмотрение определяют состав и манеру подачи конкурсного проекта с необходимыми сопровождающими чертежами, поясняющими  идею автора.

Ориентировочный состав помещений форт-отеля*

1. Номера – каюты (класса 4 звезды) – 20.

2. Ресторан на 50 мест с необходимым блоком обслуживания(кухня, подсобные помещения и т.п.) – 1.

3. Кафе, бары.

4. Многофункциональный зал.

5. Помещения для экипажа (рубка, каюты, подсобные помещения)

* Авторы архитектурных предложений могут предложить свой состав помещений в зависимости от концепции образного и объемного решения форт-отеля.

Высота плавучего сооружения – обитаемого объема – должна быть не более 10 м.

3. Условия конкурса

3.1. Конкурсные проекты выполняются в компьютерной графике и передаются по электронной почте полностью скомпонованными и подготовленными для вывода на один планшет  размером 1000х1000(h) мм.

В целях анонимности, проекты представляются под девизами (шестизначный набор цифр) высотой 10мм., размещенным в правом верхнем углу всех материалов, представляемых на конкурс. К материалам конкурса должен прилагаться девизный конверт, содержащий информацию об авторе или авторском коллективе (ФИО авторов, тел. номер, адрес, паспортные данные, процентное распределение премии между членами авторского коллектива).

3.2. Организаторы конкурса имеют право снять с рассмотрения проекты:

          - не соответствующие требованиям программы и условиям конкурса.

          - анонимность, которых была преднамеренно нарушена.

3.3. Условиями конкурса предусмотрены следующие денежные премии:

Одна первая премия -  70 000 руб.

Одна вторая премия  - 40 000 руб.

Две третьих премии  -  20 000 руб.

Жюри и организаторы конкурса имеют право присудить специальные награды за отдельные достижения и удачные решения.

Спонсоры конкурса вправе присудить свои призы и награды.

3.4. Проекты, получившие премии и специальные награды, будут опубликованы в средствах массовой информации информационных партнеров.

3.5. Для подведения итогов конкурса создается жюри, состоящее из почетных гостей фестиваля «ЭКО-берег», ведущих архитекторов стран, участниц фестиваля, а также организаторов фестиваля.

Полный состав жюри опубликовывается во время открытия фестиваля. 

Куратор конкурса Романов Олег Сергеевич – вице-президент Санкт-Петербургского Союза архитекторов.

Секретарь конкурса:  ____________ (Россия). 

Председатель жюри выбирается на первом заседании жюри простым большинством голосов.

Члены жюри не имеют права принимать участия в Конкурсе. Принятые решения жюри оформляются протоколом с подписями всех членов жюри, участвовавших в заседании. При  разделении голосов поровну, голос председателя считается решающим. 

3.6. Регистрация участников проводится до 21 августа 2011г. путем представления регистрационной формы по приложению №2  по электронной почте на адрес: http://www.moskvarch@mail.ru 

Организатор конкурса берет на себя изготовление (вывод) выставочных материалов (планшетов, баннеров) конкурсных проектов.

Файлы с работами должны быть присланы на файлообменник  http://ifolder.ru/ или http://files.mail.ru/

Полученную ссылку переслать на почту на moskvarch@mail.ru со всеми контактными данными и девизным номером проекта.
 
Требования к файлам:  pdf, crd, jpg  размер один в один, от 150 dpi до 350 dpi, без сжатия.

3.7. Сроки предоставления конкурсных проектов:

Опубликование программы и условий конкурса – 26 июля 2011г.

Регистрация участников конкурса – до 21 августа 2011г.
Ответы на вопросы участников – до 12 июля 2011г.

Подача конкурсных проектов – до 02 сентября 2011г.

Открытие выставки конкурсных проектов – 09 сентября 2011г.

Работа жюри – 10 сентября 2011г. 

Подведение и объявление итогов конкурса – 11 сентября 2011г. 

Приложение 1
Предполагаемое функциональное использование существующих фортов.

	Южная группа фортов:
	Основная функция

	1, 2 форт-батарея
	Туризм

	3-ий Южный «Зверев»
	Учебная

	«Павел I» - разрушен в 1922г, в настоящее время руины
	Туризм

	«АлександрI»
	Театрально-концертная

	«Константин» - соединен с дамбой
	Рекреационно-развлекательная

	«Петр I» - соединен с Кронштадтом
	Клубная

	«Кроншлот»
	Яхт-клуб, выставочная

	Северная группа фортов:


	

	1 Северный
	Учебная

	2 Северный
	Учебная

	3 Северный – находится в «теле» дамбы
	Рекреационная

	4 Северный
	Туризм

	5 Северный
	Учебная

	6 Северный
	Учебная, мастерские

	7 Северный – соединен с дамбой.
	Торговая

	Форты за дамбой:


	

	«Тотлебен»  

                     }   2  однотипных  форта

«Обручев»    
	Яхт-клуб

	
	Яхт-клуб


Функция – «априори» - на каждом форте, без исключения, предполагается  создание музейного блока – сектора с реставрацией и воссозданием подлинного облика фортификационного сооружения своего времени с соответствующей экспозицией.

Приложение 2
РЕГИСТРАЦИОННАЯ ФОРМА УЧАСТНИКА 

	1
	Название конкурса 


	«На лучший архитектурный проект плавучего форт-отеля для комплекса фортов Кронштадта»


	2
	Наименование объекта


	

	3
	Автор


	

	4
	Страна проживания участника

	

	5
	Проектное предприятие


	

	6
	Кол-во планшетов для объекта (h х L) 1000 х 1000 
	

	7
	Расписка
	Я, _________________________________________

являюсь ответственным представителем авторского коллектива и заявляю данный проект для участия в конкурсе.

Мои контактные данные: 

(моб) 

(электронный адрес)

Подпись   ______________   /                            /
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	Дата  /                /          2011г.
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